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§ 1
Genomgång av närvaro 
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden beslutade att hålla sammanträdet stängt för allmänheten 
med anledning av rådande situation med coronaviruset och 
sjukdomen covid-19.
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§ 2
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering 

Beslut 
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll.
2. Protokollet ska justeras tisdag 28 april.

Sida 3 (35)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 4/2020

2020-04-23

§ 3
Godkännande av dagordning samt beslut om närvarorätt 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden fastslår förslaget till dagordning. § 25-33 tas 
efter § 4. § 34 tas efter § 14.
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§ 4
Anmälan av protokolljustering 
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 26 mars 2020 
justerades den 1 april 2020.
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§ 5
Information från stadsdelsförvaltningen 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om att förvaltningen 
under dagen har öppnat för anmälan till sommarens 
sportscamp. Förvaltningen planerar för ett genomförande som är i 
enlighet med folkhälsomyndighetens rekommendationer men har 
också informerat om att sportscamp kan behöva ställas in om läget 
förändras.
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade också om att 
förvaltningen har en relativt god bemanning i verksamheterna för 
närvarande. Inom äldreomsorgen arbetar förvaltningen med 
cohortvård och förstärkningsteam som arbetar med personer som är 
konstaterat eller misstänkt smittade av covid-19.
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§ 6
Nämndens frågor till förvaltningen 
En fråga ställdes om skyddsutrustning, stadsdelsdirektör Maria 
Laxvik svarade att förvaltningen följer regionens riktlinjer och 
använder bl.a visir.
En fråga ställdes om smittspridning inom privat 
hemtjänst, stadsdelsdirektör Maria Laxvik svarade att hon uppfattar 
att det finns hemtjänstföretag som har smittade kunder, men att hon 
inte har överblick över i vilken omfattning.
En fråga ställdes om is-återvändare, stadsdelsdirektör Maria 
Laxvik svarade att i förvaltningens arbete mot våldsbejakande 
extremism så får förvaltningen information från polisen om det 
finns fästen för någon form av extremism inom stadsdelsområdet. 
Ingen känd sådan verksamhet tycks finnas 
inom förvaltningens område.
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§ 7
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
Omedelbar justering
SKA 2020/86

Beslut 
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
underlag för budget 2021 med inriktning för 2022 och 2023, och 
överlämnar det till kommunstyrelsen för fortsatt beredning.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden ska lämna ett underlag till kommunstyrelsen 
inför den centrala budgetberedningen. Underlaget, som utgår från 
stadens övergripande inriktningsmål beskriver 
utvecklingstendenser, strukturella frågor och demografiska 
förändringar samt effekterna av dessa inklusive eventuella åtgärder. 
I tjänsteutlåtandet redovisar förvaltningen nämndens strategiska 
satsningar som ska bidra till att kommunfullmäktiges inriktningsmål 
för den kommande treårsperioden nås.
 
Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas förslag. 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation
Mads Lundgaard (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag enligt följande:
Sverigedemokraterna vill tacka förvaltningen för ett bra arbete och 
underlag. Inte minst i denna pågående kris har professionaliteten 
och den höga kunskapsnivån hos förvaltningsledningen blivit tydlig.
Det är bra att underlaget sätter ord på de trygghetsproblem som 
uppstått i stadsdelen, inte minst för unga människor. Gärningsmän 
från andra stadsdelar, står som det står, för en majoritet av rånen. 
Tilläggas kan att de är första, andra eller tredje generationens 
invandrare. Det är bra att få fakta på bordet när staden ska agera 
operativt.
Det brutala förnedringsrånet i Björkhagen i november begicks dock 
av gärningsmän från vår egen stadsdel. Det är utmärkt med 
samverkan med det civila samhället, polisen och andra myndigheter 
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samt föräldraskapsstod men ytterst handlar det om värderingar som 
tidigare varit främmande i vår stadsdel. Utfallet av den på riksnivån 
bestämda migrationspolitiken drabbar numera även invånarna i 
Skarpnäcks stadsdel.
Efter Coronakrisen, som kommer att påverka skatteintäkterna och 
tillväxten i Stockholm negativt, blir det framöver än viktigare att 
satsa på kärnverksamheten.
Förvaltningens ska därför inte framöver som majoriteten föreslår, 
systematiskt arbete med att analysera könsuppdelade resultat och 
vidta åtgärder om skillnader mellan könen identifieras. 
Jämställdhetsanalyser ska inte heller göras. Denna kostnadsdrivande 
vänsternormativa identitetspolitik har vi inte råd med.
Det är bekymmersamt att behovet av ekonomiskt bistånd till 
ensamkommande ökar i stadsdelen. Återigen påverkas stadsdelen 
negativt lokalt av beslut tagna på riksnivå. Försörjningsansvaret bör 
såklart ligga på deras föräldrar som de har kvar i hemlandet. 
Barnkonventionen är dessutom numera en del av svenska lag. Barn 
mår bäst med sina föräldrar och bör därför återvända hem till dem.
En annan grupp där kostnaderna för försörjningsstöd ökar med, är 
enligt underlaget, nyanlända med en social problematik som kräver 
omfattande och långsiktiga insatser. Bekymmersamt och även här 
ett utfall av kostnader övervältrade från regeringen till 
kommunerna.
De arbetsmarknadsåtgärder som förvaltningen har fått  i uppdrag att 
ordna fram av majoriteten i staden är bekymmersamma. Det är 
diskriminering att ge förtur till individer med barn. Även mera 
bekymmersamt är dock att staden använder sina verksamheter som 
arbetsmarknads - och integrationsåtgärder. Det är lockande att flytta 
individer från försörjningsstöd till extratjänster, finansierade av 
staten, in i stadens verksamheter. 
Inte minst Coronakrisen har dock visat på att det är att olyckligt att 
använda stadens verksamheter som arbetsmarknads - och 
integrationsåtgärder. Det indikerar även att synen på medarbetarna i 
verksamheterna är att de är att de är lätt utbytbara och måste 
acceptera att lägga tid på att lära upp åtgärdsplacerade istället för att 
helt fokusera på verksamheten och sin egen professionella 
utveckling.  Kunskap, kvalitet, goda villkor och att kunna svenska 
bör styra rekryteringarna till stadens verksamheter, inget annat.
Det finns missvisande information i underlaget av generell karaktär 
där det hänvisas till riket gällande att antalet äldre över 65 innebär 
den största utmaningen för finansieringen av välfärdsystemen 
framöver. Det kan man ha en viss förståelse för då det är ett vanligt 
missförstånd som återges av statsråd, politiker, myndigheter och 
medierna.
Fakta är dock att det är den stora migrationen med ledtider på 12 – 
15 år innan en mindre del är självförsörjande som pressar 
finansieringen av välfärdsystemen mest. Coronakrisen på 
arbetsmarknaden kommer att förvärra detta ytterligare. 
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Särskilt uttalande
Tina Kratz (V) m.fl. lämnar särskilt uttalande enligt följande:
Vi har full förståelse för att budgetunderlaget inte har kunnat väga 
in erfarenheter av corona-pandemin, men utgår från att en första 
analys presenteras före sommaren så att verkningsfulla åtgärder mot 
de mest flagranta bristerna inom exempelvis äldreomsorgen kan tas 
in i budget 2021. Nu när vi står mitt upp i krisen ska all kraft 
självklart läggas på att begränsa smittspridningen och skydda våra 
äldre och andra riskgrupper. När den akuta krisen har avklingat 
krävs dock en genomgripande analys av hur staden har hanterat 
krisen och hur de strukturella förutsättningarna för stadens 
verksamheter har påverkat möjligheterna att klara de allvarliga 
påfrestningar som pandemin har medfört. Av det vi hittills har sett 
behöver analysen inkludera segregationen, bostadspolitiken, 
personalpolitiken och inte minst stadens rådighet över 
välfärdsverksamheter som finansieras med kommunala resurser.
Förvaltningen framhåller i underlaget olika områden där det 
kommer att behövas mer resurser för att kunna klara de behov som 
finns i stadsdelen. Vi hoppas att den styrande majoriteten tar till sig 
detta och förstår att det inte räcker med att prata om att man ska 
satsa på kommunens kärnverksamhet, vilken stadsdelsnämnden i 
storutsträckning ansvarar för, utan att det också krävs mer resurser.
Vi står under kommande år inför stora demografiska utmaningar, 
samtidigt som vi blir fler äldre, med större vård- och omsorgsbehov, 
fortsätter antalet barn och unga att öka. Skarpnäcks 
budgettilldelning påverkas även negativt av att stadsdelens 
befolkning inte växer i samma takt som andra delar av staden. De 
knappa budgetförutsättningar som den grönblå majoriteten gett 
verksamheterna förstärker detta problem och mycket fokus läggs nu 
på att klara den givna budgeten, i stället för att möta de faktiska 
behoven som samtidigt ökar i både antal och i komplexitet.
Det är viktigt att staden satsar resurser på kompetensförsörjning, det 
framgår i underlaget att det finns stora behov av 
kompetensförsörjning inom exempelvis hemtjänst, äldrevård och 
förskola. På Vänsterpartiets initiativ avsatte vår tidigare rödgrönrosa 
majoritet 200 mnkr till en kompetensutvecklingsfond, och över 
tiotusen medarbetare inom framförallt välfärdsverksamheterna fick 
möjlighet till efterlängtad och angelägen kompetensutveckling. 
Därför föreslår också Vänsterpartiet i en motion till 
kommunfullmäktige att skapa en permanent 
kompetensutvecklingsfond.
I underlaget ser vi att brottsligheten bland unga ökar. Detta oroar 
oss när vi samtidigt vet att budgeten för verksamheten som vänder 
sig mot de unga fortsätter att skäras ned av den borgerliga 
majoriteten. Antalet unga i åldern 13–18 kommer öka under 
perioden, vilket innebär att behovet av och trycket på 
fritidsverksamheter kommer att öka. Det väl utvecklade samarbetet 
som stadsdelen har med föreningsverksamheterna är visserligen 
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mycket positivt, men det ska vara ett komplement till och inte ta 
över ansvaret för stadsdelens verksamheter.
Ungdomsmottagningen vid Gullmarsplan har redan i dag långa köer 
till kuratorerna, med en ökning av antalet unga finns en stor risk att 
dessa växer än mer. Något behöver göras för att möta det behovet, 
Vänsterpartiet har länge ansett att en kompletterande 
ungdomsmottagning borde öppnas i vår stadsdel, förslagsvis i 
Kärrtorp.
Det är också allvarligt att antalet ärenden gällande fysisk 
barnmisshandel med grövre våld ökar och att antalet 
orosanmälningar är stort och med allt mer komplex problematik. På 
detta område är det av största vikt att behoven i större omfattning 
styr över insatserna än begränsade resurser på grund av en snäv 
budget. Exempelvis krävs en långsiktig satsning för att klara 
tillgången på hållbara familjehem.
Förskolan har också drabbats av en kraftig begränsning av resurser i 
och med den historiskt låga höjning av schablonen i budgeten för 
2020. Vi anser att förskolan i stället behöver en satsning på 
arbetsmiljön för barn och personal. Allt för att kunna genomföra 
den undervisning, utbildning och omsorg som lagen kräver. 
Skarpnäcks förskolor har tack vare ett medvetet fokus på kvalitet 
kunnat hålla en hög andel av förskollärare och utbildad personal, 
men för att fortsatt vara en attraktiv arbetsplats krävs ett medvetet 
arbete för att öka personaltätheten och därmed minska 
barngruppernas storlek. Vi känner stor oro för att den alltför snäva 
budgeten särskilt kommer drabba barn i behov av särskilt stöd..
Slutligen vill vi framhålla behovet av stadens stöd till 
arbetssökande. Den förändrade statlig arbetsmarknadspolitik i och 
med omstruktureringen av arbetsförmedlingen kan innebära ett 
större kommunalt ansvar att ordna insatser för vissa arbetssökande, 
vilket kan komma att leda till ökade kostnader. Vi vill påpeka att 
detta i kombination med en redan dämpad ekonomisk utveckling 
som nu har följts av många varsel och många branscher som har det 
svårt till följd av corona-pandemin är det viktigt att staden tar ett 
övergripande ansvar för arbetsmarknadsfrågorna och att 
stadsdelarna får tillräckliga resurser för att möta troligtvis många 
fler arbetssökande.
 

Monica Lövström (S) m.fl. lämnar särskilt uttalande enligt följande:

Det föreslagna underlaget för budget innehåller ingen ekonomisk 
eller verksamhetsmässig analys av konsekvenser utifrån pandemin 
av covid-19 för planperioden. Detta på grund av att dess 
konsekvenser är mycket svåra att överblicka i dagsläge och att 
pågående analysarbete är i uppstartsfas. Underlaget för budget utgår 
således från ett normalläge men med vetskap om att pågående 
pandemi kommer att få stora konsekvenser på stadens verksamheter 
och ekonomiska förutsättningar.
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Vi har förståelse för att en fullständig analys och planering är 
omöjligt i skrivande stund men vi menar att förutsättningarna 
ändrats i grunden och att underlaget för budget därför bör ta höjd 
för ökade kostnader redan nu.
I den analys som i sinom tid kommer göras och som behöver vara 
grund för såväl förvaltningens som hela stadens budgetarbete anser 
vi att följande frågor måste vara centrala.
Vilka resurser krävs för att äldreomsorgen ska kunna garantera en 
bra kvalitet med en hög säkerhet? Hur kan arbetsvillkoren förbättras 
för att säkerställa att personalen får möjlighet att göra sitt jobb 
utifrån den kompetens de har och hur kan kompetensförsörjningen - 
det stora behovet av kvalificerad personal - tillgodoses?  Hur kan 
samverkan mellan förvaltning, stad och region rörande gränslandet 
mellan omsorg och vård stärkas?
Vilka ekonomiska satsningar krävs för att skola och förskola ska 
kunna garantera alla barn och ungdomar en bra undervisning i en tid 
då verksamheten drabbats såväl av en historiskt svag budget 2020 
som stora utmaningar i spåren av corona-krisen?
Hur kan förvaltningen prioritera välfärd, omsorg och förebyggande 
arbete så att vår stadsdel håller samman, tryggheten ökar och att 
skarpnäcksbor - såväl unga som äldre - med behov av stöd kan ges 
det när behoven sannolikt blir större än någonsin?
Vad krävs konkret av ökade insatser för arbetsmarknadspolitik och 
stöd till näringsidkare för att öka sysselsättningen och hjälpa 
näringslivet i stadsdelen?
Vilka politiska beslut behöver fattas för att säkerställa att 
miljöprogram och klimathandlingsplan kan genomföras även med 
en svag ekonomisk tillväxt?
Det är ingen hemlighet att vi varit kritiska till att den grönblå 
majoriteten haft för låga ambitioner under 2019 och 2020. Vår 
uppfattning är inte att behoven i ovanstående delar kommer minska 
till följd av pandemin utan snarare tvärtom öka.
Det är uppenbart att vårt samhälle kommer ställas inför stora 
utmaningar under kommande år. En negativ tillväxt under 2020 
kommer drabba stadens och i sin tur stadsdelarnas intäkter och 
kostnader. Det är därför välkommet att regeringen med stöd av 
Liberalerna och Centerpartiet fattat beslut om en historisk stor 
höjning av statsbidragen till kommuner och regioner. Det möjliggör 
en ambition att möta ovanstående utmaningar samt upprätthålla och 
förbättra verksamheternas villkor.
Det är därtill angeläget att budgetarbetet och analysen av 
konsekvenser till följd av corona-krisen tar sin utgångspunkt i att 
stärka stadsdelens beredskap och ekonomiska förutsättningar för att 
hantera eftereffekterna av rådande pandemi.
Förvaltningen lyfter själv i sitt förslag till budget att 
“kostnadsökningarna för planperioden beräknas överstiga 
kommunfullmäktiges plan” för såväl 2021 som 2022. Det är inte 
någon som överraskar oss då “effektiviseringar” och 
“kärnverksamhet” har varit nyckelord för mandatperioden. Redan 
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under tidigare år har budgetarna varit smala och nollresultat har 
endast möjliggjorts för att man kunnat kompensera underskotten 
med hjälp av stadsdelens reserver.
Vi förutsätter att stadens och stadsdelarnas arbete under corona-
krisen kommer utvärderas av oberoende expertis (så som skedde 
efter terrordådet 7 april) och att denna ges i uppdrag att också 
redovisa de beredskapshöjande åtgärder som krävs - på kommun 
och stadsdelsnivå - samt att dessa tillåts påverka budgeten för 2021.
 

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/86-1 (Godkänd - R 1) Underlag för budget 2021 

med inriktning 2022 och 2023
 SKA 2020/86-2 Klimatinvesteringsplan 2021-2023
 SKA 2020/86-3 Region östra söderort, boendeplan för äldre 

2021 med utblick mot 2040
 SKA 2020/86-4 Tabell över särskilda boenden i region östra 

söderort
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§ 8
Revidering av Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
delegationsordning 
2019/000138

Beslut 
1.  Stadsdelsnämnden godkänner revidering av 
delegationsordningen i enlighet med förvaltningens förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen föreslår att nuvarande delegationsordning, som 
reviderades av stadsdelsnämnden senast 2020-02-06, kompletteras 
och ändras under ett antal punkter inom ärendegrupperna allmänna 
ärenden, personalärenden, individ- och familjeomsorg för barn och 
unga – enskilda ärenden SoL samt äldreomsorg. Förvaltningen 
reviderar nummerordning och andra redaktionella ändringar efter 
fastställande i nämnden.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2019/138-14 (Godkänd - R 1) Revidering av 

Skarpnäcks stadsdelsnämnds delegationsordning
 272763 Delegationsordning revideringar april 2020
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§ 9
Tillsyn för försäljning av folköl, tobak samt elektroniska 
cigaretter och påfyllningsbehållare 
SKA 2020/97

Beslut 
1. Rapporten för tillsynsarbetet 2019 godkänns och läggs till 
handlingarna.
2. Tillsynsplanen för 2020 för försäljning av tobak, folköl samt 
elektroniska cigaretter och påfyllnadsbehållare godkänns och läggs 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden ansvarar för tillsyn gällande försäljning av tobak, 
folköl samt elektroniska cigaretter och påfyllnadsbehållare. 
Tillsynen ska genomföras vid alla försäljningsställen minst en gång 
per år. Förvaltningen redovisar i ärendet hur detta genomfördes 
under 2019 och hur tillsynen planeras för 2020.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/97-1 Tillsyn för försäljning av tobak, folköl samt 

elektroniska cigaretter och påfyllnadsbehållare
 SKA 2020/97-2 (Godkänd - R 1) Tillsynsplan för folköl, 

tobak, elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 2020, 
Skarpnäck

 SKA 2020/97-3 (Godkänd - R 1) Tillsynsrapport för 2019 
Skarpnäck
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§ 10
Social dumping 
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S)
SKA 2020/45

Beslut 
1. Att godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
I skrivelsen tar Tina Kratz m.fl. (V) upp att media har rapporterat 
om så kallad ”social dumping”, det vill säga att kommuner i 
Stockholms län, skulle ”hänvisa” kommuninvånare med 
ekonomiska problem till andra kommuner i Sverige. Utifrån detta 
ställer skribenterna två frågor:
- Hur ser stadens riktlinjer ut på området, hur förhåller vi oss till 
social dumping?
- Kan det finnas behov av att förtydliga stadens arbetssätt för att 
undvika social dumping?

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Särskilt uttalande
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl (S) lämnar ett 
särskilt uttande enligt följande:
Mot bakgrund av rapporter om hur vissa kommuner och stadsdelar 
använt sig av social dumping, det vill säga ”hänvisa” sina 
ekonomiskt utsatta invånare att flytta till andra kommuner eller 
stadsdelar, ställde vi ett antal frågor kring hur stadens riktlinjer för 
social dumping ser ut, hur vi förhåller oss till det, samt om det finns 
behov av att förtydliga arbetssätten för att undvika att det sker. 
Förvaltningens svar var att stadens riktlinjer inte innehåller något 
om social dumping, men att man inte tillämpar detta 
tillvägagångssätt inom förvaltningen.
Vi ser med oro på hur kommunernas ekonomiska kalkyler knappt 
går ihop och det tunga välfärdsansvar som vilar på 
kommunbudgetarnas axlar. Regeringen har förvisso skjutit till extra 
resurser i vårbudgeten till kommuner och regioner, men i takt med 
att coronakrisen innebär en stor belastning på vård och omsorg, 
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högre arbetslöshet och en lågkonjunktur som redan innan 
coronakrisen var på väg, vet vi socialdemokrater att många 
kommuner med svagt befolkningsunderlag, stora kostnader för 
försörjningsstöd och stora integrationsutmaningar ändå kommer att 
ha det tufft framöver. Detta kommer även att gälla för vissa 
stadsdelar, då vi vet att de ekonomiska förutsättningarna är mycket 
ojämnt fördelat över vår stad.
Med anledning av detta vill vi se riktlinjer i förebyggande syfte. Det 
sänder även ett tydligt och viktigt signalbudskap till våra invånare 
om att kommunen inte aktivt kommer att medverka till att 
uppmuntra individer att bosätta sig i en annan kommun för att på så 
sätt skjuta över kostnader från vår kommun till en annan kommun. 
Statskontoret har just nu ett pågående regeringsuppdrag om att 
utreda social dumping, som de ska redovisa den 15 november i år. 
Detta mot bakgrund av ett stort antal svenska kommuner som 
påtalat att detta pågår och hur det drabbar redan utsatta kommuner.
Här kan vi i Stockholm och Skarpnäck gå före och visa att vi tänker 
ta ett solidariskt ansvar för våra kommun- och stadsdelsinvånare - 
och inte lämpa över våra åtaganden på andra kommuner och 
stadsdelar.

 

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/45-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse om Social 

dumping
 SKA 2020/45-1 Skrivelse om Social dumping
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§ 11
Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets 
trafik 2020/2021. Svar på remiss från kommunstyrelsen 
(KS 2020/334) 
SKA 2020/71

Beslut 
1. Att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått en bruttolista på möjliga 
trafikförändringar på remiss från trafikförvaltningen (tidigare SL). 
Remissen har skickats vidare till samtliga stadsdelsnämnder för 
yttrande. Förvaltningen kan konstatera att även denna gång är det 
mycket små förändringar i kollektivtrafiken som träffar Skarpnäcks 
stadsdelsområde. Förvaltningen för fram behoven av bättre 
tvärförbindelser och att planeringen av Spårväg syds sträckning till 
Skarpnäck inleds samt att en utbyggnad av kollektivtrafiken är 
nödvändig för att möta kommande befolkningsökning.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/71-2 (Godkänd - R 1) Trafikförändringar i SL-

trafiken och Waxholmsbolagets trafik 2020/2021
 SKA 2020/71-1 Remiss Trafikförändringar i SL-trafiken och 

Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 (T21), KS 2020/334
 SKA 2020/71-1.1 Trafikförändringar i SL-trafiken och 

Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 (T21)
 SKA 2020/71-1.2 Trafikförändringsremiss T21
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§ 12
Nya riktlinjer för handläggning och dokumentation av 
ärenden gällande barn och unga inom individ- och 
familjeomsorgen. Svar på remiss från kommunstyrelsen 
(KS 2020/255) 
Omedelbar justering
SKA 2020/53

Beslut 
1. Att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen.
2. Att förklara beslutet omedelbart justerat.

Sammanfattning av ärendet 
Ny lagstiftning och föreskrifter har trätt i kraft inom flera delar av 
området barn och unga inom individ- och familjeomsorgen. 
Socialstyrelsen har också gett ut nya vägledningar och 
handläggningsstöd som påverkar arbetet med barn och unga. 
Utifrån detta finns ett behov att uppdatera Stockholms stads 
riktlinjer så att de överensstämmer med det aktuella regelverket. 
Vidare fick socialförvaltningen i budget 2019 flera uppdrag som 
handlade om en översyn av riktlinjerna, bland annat avseende 
allvarssamtal med unga och deras föräldrar inom 48 timmar efter 
det att det kom socialtjänsten till kännedom att en ungdom för första 
gången begått eller misstänks ha begått brott. Socialförvaltningen 
har nu utarbetat ett förslag till nya riktlinjer där samtliga dessa 
uppdrag har införts.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag och Vänsterpartiets förslag till beslut. 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut.

Reservation
Tina Kratz (V) m.fl. reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag enligt följande:
Att i huvudsak godkänna förvaltningens remissvar
Att kravet på att införa allvarssamtal inom 48 timmar i stadens 
riktlinjer för barn och ungdomsvård stryks
Att därutöver utöver anföra
Förslaget till nya riktlinjer för barn- och ungdomsvården i 
Stockholm är ett exempel på när politiken snarare detaljstyr än tar 
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ansvar för ekonomi och de övergripande målen. Personalen inom 
socialtjänsten har en gedigen utbildning i socialt arbete på 
universitetsnivå, de har erfarenhet av yrket och de borde därför vara 
de som utformar framtidens metodarbeten inom socialtjänsten 
snarare än politiken. Majoriteten tvingar nu socialtjänsten att arbeta 
efter arbetssätt som politiken anser är viktigt snarare än att arbeta i 
led med den evidensbaserad praktik som faktiskt finns, vilket är 
anmärkningsvärt nu när allvarssamtalen ska permanentas. Detta 
trots att inga nya resurser tillsatts för att genomföra det arbetet.
Utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv vet vi att det för vissa unga 
kan vara motiverat att arbeta efter en modell med snabb 
återkoppling, medan det för andra riskerar att förstärka en 
problematisk identitet hos den enskilde och behöver behandlas på 
ett annat sätt än den utpekade strukturen. Socialförvaltningen har 
själva framhållit att det är viktigt att den här typen av samtal enbart 
bör ske vid allvarligare brott snarare än alla typer av brott. Därför 
förordar vi att nämndens medskick är att det kravet stryks.
Denna ensidiga syn på att socialtjänsten ska ägna sig åt alltmer 
polisarbete är också något som på sikt kan riskera tilltron till 
socialttjänstens stödjande verksamhet och ytterligare urholka 
stadens resurser till annat som är viktigt. Vi vet till exempel att 
brukarperspektivet inom socialtjänsten (som ju är ett av benen i en 
evidensbaserad praktik) behöver utvecklas men nu riskerar det att få 
stå tillbaka. 

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/53-2 (Godkänd - R 1) Nya riktlinjer för 

handläggning och dokumentation av ärenden gällande barn 
och unga inom individ- och familjeomsorgen

 SKA 2020/53-1 Remiss Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- oc

 SKA 2020/53-1.1 Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen

 SKA 2020/53-1.2 Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen

 SKA 2020/53-1.3 Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen
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§ 13
Nya riktlinjer för familjerätt. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen (KS 2020/20) 
Omedelbar justering
SKA 2020/26

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat.

Sammanfattning av ärendet 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har fått ett förslag till nya riktlinjer för 
familjerätten i Stockholms stad på remiss från kommunstyrelsen. 
De nya riktlinjerna har tagits fram eftersom ny lagstiftning samt nya 
föreskrifter, allmänna råd och vägledningar har trätt i kraft inom det 
familjerättsliga området. De förslagna riktlinjerna ska ersätta tre 
olika riktlinjer som nu gäller inom staden. Familjerätten vid 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning bedrivs i samverkan med 
stadsdelsförvaltningen i Enskede-Årsta-Vantör och förvaltningen 
har därför tagit del av deras remissvar. Förvaltningen instämmer i 
Enskede-Årsta-Vantörs synpunkter, att de nya riktlinjerna är 
välskrivna, skapar tydlighet och det är positivt att det är 
sammanställt i ett dokument. Vissa ändringar som föreslås i 
riktlinjerna kan komma att innebära en ökad arbetsbelastning och 
ökade kostnader för familjerätten.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/26-2 (Godkänd - R 1) Nya riktlinjer för 

familjerätten
 SKA 2020/26-1 Remiss Nya riktlinjer för familjerätt, KS 

2020/20
 SKA 2020/26-1.1 Nya riktlinjer för familjerätt
 SKA 2020/26-1.2 Nya riktlinjer för familjerätt
 SKA 2020/26-1.3 Bilaga - Riktlinjer för familjerätt
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§ 14
En likvärdig fixartjänst inom staden. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen (KS 2020/243) 
Omedelbar justering
SKA 2020/47

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning som gäller äldrenämndens förslag kring 
budgetuppdragen gällande en likvärdig fixartjänst inom staden. 
Ärendet har även remitterats till stadsledningskontoret, 
kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor, 
kommunstyrelsens pensionärsråd och samtliga övriga 
stadsdelsförvaltningar i Stockholms stad. Målgruppen för 
fixartjänsten är personer 75 år och äldre, som inte har 
hemtjänstinsatser, som kan nyttja tjänsten maximalt sex timmar per 
år och hushåll. Syftet med tjänsten är att förebygga fallskador och 
andra skador som vissa riskfyllda vardagssysslor kan innebära. 
Kostnaderna för tjänsten finansieras inom ramen för 
stadsdelsnämndernas budget för det förebyggande arbetet.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/47-2 Remissvar En likvärdig fixartjänst inom 

staden
 SKA 2020/47-1 Remiss En likvärdig fixartjänst inom staden, 

KS 2020/243
 SKA 2020/47-1.1 En likvärdig fixartjänst inom staden
 SKA 2020/47-1.2 En likvärdig fixartjänst inom staden
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§ 15
Månadsrapport mars 2020 
SKA 2020/68

Beslut 
1. Månadsrapporten för perioden januari-mars 2020 läggs till 
handlingarna.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/68-3 (Godkänd - R 1) Månadsrapport 20 mars
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§ 16
Ej verkställda beslut kvartal 4 2019 
SKA 2019/228

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 3 2019 till 
handlingarna.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2019/228-11 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut 

enligt SoL och LSS kvartal 4
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§ 17
Anmälan om ny avdelningsorganisation 
SKA 2020/76

Beslut 
1. Nämnden godkänner anmälan om en förändrad 
avdelningsindelning i förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/76-2 Anmälan om förändrad avdelningsindelning
 SKA 2020/76-3 Organisationsskiss
 267219 Protokoll extra FG 200211
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§ 18
Samverkansöverenskommelse mellan Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning och Lokalpolisområde Globen 
region Stockholm polisområde Syd 
SKA 2019/456

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2019/456-8 Lokal samverkansöverenskommelse, 

signerad 2020-03-19
 SKA 2019/456-11 Samverkansöverenskommelse mellan 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning och Lokalpolisområde 
Globen region Stockholm polisområde Syd
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§ 19
Skrivelser från nämndens råd enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger pensionärsrådets protokoll från 
2020-03-12 till handlingarna. Pensionärsrådets sammanträde 2020-
04-16 ställdes in.
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§ 20
Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att medborgarförslag med 
diarienummer SKA 2020/98 och SKA 2020/101 överlämnas till 
stadsdelsförvaltningen för vidare handläggning.
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§ 21
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista 
SKA 2020/15

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att vidta de 
åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna 
m.m.

Handlingar i ärendet
 SKA 2020/15-5 Skrivelselista 2020-04-23 § 21
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§ 22
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger förvaltningsgruppens protokoll 
från 2020-04-16 till handlingarna.
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§ 23
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger anmälan av följande delegerade 
beslut till handlingarna.
SKA 2020/92 Beslut om begäran att få ta del av allmän handling
SKA 2019/93-1 Beslut om att införa besöksstopp på LSS-boenden
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§ 24
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar skrivelser från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet till förvaltningen för 
handläggning.
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§ 34
Fyllnadsval till sociala delegationen för år 2020 
Omedelbar justering
SKA 2020/125

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden utser Henrietta Ludwig (C) till ny ersättare i 
sociala delegationen för återstoden av 2020.
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden inrättar inom sig en social delegation för 
behandling av merparten av den myndighetsutövning som rör 
enskilda personer. Sociala delegationen består av sju ledamöter och 
fyra ersättare som utses för en period av ett år. Enligt 
överenskommelse mellan partierna i nämnden har majoriteten (MP, 
M, L, C, KD) fyra ledamöter och två ersättare i sociala 
delegationen, Socialdemokraterna har två ledamöter och en ersättare 
och Vänsterpartiet har en ledamot och en ersättare. Michael Erik 
Svensson (MP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd och därmed upphör även uppdraget som ersättare i 
sociala delegationen. Majoriteten föreslår att nämnden utser 
Henrietta Ludwig (C) till ersättare i sociala delegationen för 
återstoden av 2020.

Förslag till beslut
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Orförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas 
förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.

Reservation
Mads Lundgaard (SD) reserverar sig mot förvaltningens förslag till 
förmån för eget förslag enligt följande:
Stadsdelsnämnden har alltid det övergripande ansvaret för 
stadsdelsnämndens verksamhet. Nämndansvaret sammanfaller med 
revisionsansvaret. Så även gällande ledamöter från SD.
Stadsdelsnämnden inrättar inom sig enligt ramarna i 
kommunallagen en social delegation för behandling av merparten 
av den myndighetsutövning som rör enskilda personer.
Sociala delegationen består i Skarpnäck av sju ledamöter och fyra 
ersättare från alla partier utom SD. Detta enligt överenskommelse 
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mellan V, M, Mp, S, Kd, C och L i stadshuset att hålla SD utanför. 
Det ser likadant ut i alla 14 stadsdelsnämnder i huvudstaden.
Lokalt är det inte korrekt som det står i underlaget att detta är en 
överenskommelse mellan partierna i nämnden. Det är en 
överenskommelse mellan V, S, Mp, L, C, Kd och M att SD inte ska 
få en plats. 
Sverigedemokraterna har begärt en anpassning av antalet ledamöter 
i de 14 sociala delegationerna i Stockholms stadsdelar så att även 
SD med 8% i valet 2018 i Stockholm skulle få en plats.
Det har majoriteten under ledning av Moderaterna samt 
”oppositionen” bestående av Vänsterpartiet, Socialdemokraterna 
och Feministisk initiativ i stadshuset avvisat.
Det innebär att Sverigedemokraterna inte får ta del av underlag 
infor beslut i den sociala delegationen eller delta i beslut som vi 
ändå ansvarar för som ledamöter i stadsdelsnämnderna.
Ett exempel på ärende som de andra partierna och föredragande 
tjänsteman i sociala delegationen får tillgång till, om denna 
delegationsordning bifalles, men inte SD är: 1.14 i den föreslagna 
delegationsordningen (23 kap 6§ i brottsbalken 10 kap. 23§ OSL) 
”Polisanmälan vid misstanke om folkmord, brott mot mänskligheten 
och grov krigsförbrytelse”.
Utfallet blir att de andra partierna och tjänstemän på 
förvaltningarna, men inte Sverigedemokraterna, får tillgång till 
underlag och får delta i beslut gällande placering av unga kriminella 
eller handhavandet av IS - återvändare.
Även om kommunallagen tillåter detta förfarande ställer sig 
Sverigedemokraterna undrande till att Stockholms folkvalda 
politiker inte har en större känsla för demokrati. Det är även 
orimligt att vi som ledamöter i stadsdelsnämnden ansvarar för 
beslut som vi förvägras insyn eller deltagande i.
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